

附录： 主要参考文献：

1. F. 奥斯伯, R. E. 金斯顿等. 精编分子生物学实验指南, 北京: 科学出版社, 1998
2. 贺林. 解码生命—人类基因组计划和后基因组计划, 北京: 科学出版社, 2000
3. 郝柏林, 刘寄星. 理论物理与生命科学, 上海: 上海科技出版社, 1997
4. 郝柏林, 张淑誉. 生物信息学手册, 上海: 上海科技出版社, 2000
5. Weir B. S. (徐云碧等译). 遗传学数据分析—群体遗传学离散型数据分析方法, 北京: 中国农业出版社, 1996
6. Weir B. S. Genetic Data Analysis II—Methods for Discrete Population Genetic Data, Sunderland: Sinauer Associates Inc. Publishes, 1996
7. Alphey L. DNA Sequencing—From Experimental Methods to Bioinformatics, BIOS Scientific Publishes Limited , 1997
8. Baldi P. and Brunak S. Bioinformatics: the machine learning approach, London: The MIT Press, 1998
9. NCBI. The statistics of sequence similarity/The statistics of PSI-BLAST Scores/Iterated profile searches with PSI-BLAST , <http://www.ncbi.nih.gov/BLAST/tutorial/Altschul-1.html>, 2000
10. Louka A. A guide to molecular sequence annlysis, 1999
11. Robisons K. Database and Searching(a guide to using certain bioinformatics programmes), KRobison@nucleus.harvard.edu
12. Galas DJ. Making Sense of the sequence. Science, 2001, 291(5507): 1257-1260
13. Karlin S. and Altschul SF. Methods for assessing the statistical significance of molecular sequence features by using general scoring schemes. Proc Natl. Acad. Sci. USA, 1990, 87: 2264-2268
14. EMBL Nucleotide Sequence Database: Release Notes, Release 65, December 2000
15. Lander ES. and Waterman MS. Genomic scoring by fingerprinting random clones: a mathematical analysis Genomics, 1988, 2(3): 231-239
16. Feng DF and Doolittle RF. Progressive sequence alignment as a prerequisite to correct phylogenetic trees. J. Mol. Evid, 1987, 25(4): 351-360
17. Barton GJ. Protein sequence alignment and Database scanning, see: protein structure prediction—a practical approach, (Edited by Sternbeg MJE.), IRL Press, 1996
18. Roos DS. Bioinformatics—Trying to swim in a sea of data. Science, 2001, 291(5507): 1260-1261
19. International Human Genome Sequencing Consortium. Initial Sequencing and analysis of the human genome. Nature, 2001, 409: 860-921
20. Pearson WR. Protein sequence comparison and protein evolution. Tutorial-ISM98, 1998